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VRAGEN van de GroenLinks van mevrouw L.I. van der Vegt en de heer  
V.G.F. Möhlmann betreffende versteende voortuinen. 
(Binnengekomen: 7 januari 2011) 
 
 
Geacht College, 
 
Dat de afwatering in onze stad niet altijd voldoende functioneert, hebben we allemaal 
gemerkt bij de zware regenbuien van dit najaar. Wegen, fietspaden en kelders 
kwamen onder water te staan, hetgeen leidde tot overlast en schade. De toename van 
het aantal betegelde, versteende (voor)tuinen veroorzaakt een deel van dit probleem.  
 
Het probleem 
Een groene, beplante voortuin vervult een functie als waterberging. Het schone 
regenwater kan hier namelijk gelijkmatig in de grond verdwijnen. Bij een versteende 
voortuin stroomt het water direct naar het riool. Ons rioolstelsel is echter slechts 
berekend op het afvoeren van neerslag van wegen en daken en niet op de extra 
toevoer vanuit versteende voortuinen. We zullen daarom de trend van verstening van 
voortuinen moeten doorbreken om wateroverlast in de toekomst te voorkomen. 
 
Een groene voortuin dient echter niet alleen tot waterberging. Het is ook een plek 
waar bijvoorbeeld vogels beschutting en voedsel kunnen vinden. Ook voor 
opgroeiende kinderen in onze stad is een groene omgeving van belang. Er zijn 
daarnaast nog een aantal bijkomende problemen van de extra toevoer van neerslag als 
gevolg van verstening. Ten eerste stort het riool de extra toevoer in vijvers, sloten en 
kanalen. Dit overstorten kan ernstige gevolgen hebben voor de aanwezige vissen. Zij 
kunnen verstikken en sterven soms massaal. Ten tweede wordt het regenwater steeds 
sneller afgevoerd, waardoor het grondwater te weinig wordt aangevuld en de bodem 
sneller uitdroogt. Kortom, veel redenen waarom de GroenLinks-fractie het verstenen 
van voortuinen actief wil tegengaan! 
 
De overwegingen om een voortuin te bestraten zijn begrijpelijk. Je hoeft er bijna niet 
naar om te kijken, het is gemakkelijk en je hebt nauwelijks onderhoud. Vooral bij 
kamerverhuurpanden wordt daarom steeds vaker de voortuin voorzien van 
stoeptegels. In combinatie met een grote hoeveelheid fietswrakken en de plaatsing van 
hekwerken ontstaat een zeer onaantrekkelijk straatbeeld. Als vanuit de gemeente geen 
prikkel wordt gegeven om de voortuin groen te houden, vrezen wij dat de verstening 
en verrommeling steeds verder zal toenemen. 
 



 
 

2 

Rol voor gemeente en corporaties 
Op 4 januari jongstleden besteedde OOG TV aandacht aan dit onderwerp in het 
programma ‘Plons’. Wethouder Jannie Visscher onderschreef daarin het grote belang 
van groene voortuinen. Ook is eind 2010 een landelijke publiekscampagne over 
‘Goed Rioolgebruik’ is van start gegaan. Hierbij wordt aandacht gevraagd voor het 
feit dat schoon regenwater niet thuis hoort in het vuilwaterriool, dat naar de 
rioolwaterzuivering gaat. 
 
Het gemeentelijke beleid waarbij bijvoorbeeld adviezen worden gegeven over het 
maken van geveltuinen en het plaatsen van klimplanten tegen gevels is een klein 
stapje in de goede richting. Een andere goede oplossing is de subsidie op aanleg van 
groene daken met begroeiing. Maar de GroenLinks-fractie denkt dat er meer 
mogelijkheden zijn. 
 
Veel woningen in de stad zijn eigendom van de corporaties. Als zij zorgdragen voor 
groene voortuinen, levert dat direct een grote bijdrage. Wellicht kunnen hierover (in 
het NLA) afspraken worden gemaakt. Ook zijn veel voortuinen, met name in de 
vooroorlogse wijken, eigendom van de gemeente en in bruikleen gegeven aan de 
bewoners. In de onderliggende overeenkomst is vaak de plicht tot het gebruik als tuin 
opgenomen. Deze afspraak zou actief gehandhaafd kunnen worden. 
 
Graag zouden wij van het college horen wat er op dit moment aan dit probleem wordt 
gedaan en welke mogelijkheden er verder zijn. 
Het bovenstaande leidt tot de volgende vragen aan het College: 
 
1. Deelt het College de mening van GroenLinks dat actief tegengaan van verstening 
van voortuinen en stimulering van vergroening wenselijk zou zijn? 
 
2. Wat doet het College op dit moment om verstening van voortuinen tegen te gaan en 
vergroening te stimuleren? 
 
3. Is het College bereid en in staat afspraken met de corporaties te maken over de 
inrichting van voortuinen (eventueel in het kader van het NLA)?  
Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 
 
4. Is het College bereid en in staat eisen te stellen aan de inrichting van voortuinen via 
de bruikleenovereenkomst met de bewoners?  
Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 
 
5. Is het College bereid en in staat op enige andere wijze eisen te stellen aan de 
inrichting van voortuinen?  
Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 
 


